國立中興大學中國文學系碩士班學位論文考試審查辦法

87年3月5日第121次系務會議訂定 88年10月28日第136次系務會議修正 90年7月16日第148次系務會議修正 92年1月9日第157次系務會議修正 97年11月12日第195次系務會議修正 103年9月10日第245次系務會議修正 104年1月14日第246次系務會議修正 111年11月23日第294次系務會議修正 111年5月10日第297次系務會議修正

- 一、本辦法係依據本校碩士學位考試細則及本系八十四年十二月二十八日第一○四次系務會議之決議,並應實際需要而訂定之。
- 二、碩士班同學須符合下列條件後,始具備提出論文初審之資格:
 - (一)修滿三十六學分,其中包括:文獻研讀(必修)二學分、畢業論文 六學分,專業選修至少二十八學分(其中六學分,經系主任核准後, 得修習外校外系碩士班課程)。
 - (二)在學期間參加校內外與中國文學相關之學術研討會議至少六次(其中三次擔任本系研討會工作人員)、八場人文範疇學術演講。
 - (三)在學期間至少在學術刊物或學術研討會議上發表過一篇學術論文。 (自 104 學年度入學新生始,須先發表過一篇學術論文,始得提出 學位論文初審。)
 - (四)須旁聽五場碩博士學位考試。
 - (五)非中文系畢業者,入學後應加選本系學士班或進修學士班學年制必 修科目兩科。修課及格後,不列入研究所畢業學分計算;未及格前, 不得參加學位考試。(自 104 學年度起實施)
 - (六)取得學術倫理教育修課證明。(自 105 學年度起入學新生適用)
- 三、學生具備上述各條件且論文撰寫完成後,始得提出論文初審之申請。其辦 法如下:
 - (一)具備提出論文初審之資格後,須於每年三月(或九月)十五日以前 將論文初稿送請初審。審查委員由博碩士學位考試委員會聘請校內 外專家一人擔任之,審查結果須於三週內完成。
 - (二)論文初審通過後,學生須在一個月之內參考審查意見,將論文修改完成,並填具論文修正回覆表,再經指導教授簽字認可,方可申請正式學位論文口試。
 - (三)審查未通過之論文,須重新修改後再度送審,但最多以兩次為限,再度送審者審查費由研究生自行負責。
- 四、初審通過後,方得申請正式學位論文考試,其辦法如下:
 - (一)每年五月(或十一月)底以前,依學校規定手續,檢具論文五份, 提出申請。
 - (二)論文送交辦公室二十日後,方得舉行口試。
 - (三)論文考試須在七月(或一月)底前完成。
- 五、本辦法經系務會議通過後實施,修正時亦同。
- ※以上時間若遇國定例假日則順延。

National Chung Hsing University Department of Chinese Literature

Regulations for the Review of Master's Thesis Examination

Enacted in the 121st Department Affairs Meeting on Mar. 5th, 1998 Amended in the 136th Department Affairs Meeting on Oct. 28th, 1999 Amended in the 148th Department Affairs Meeting on Jul. 16th, 2001 Amended in the 157th Department Affairs Meeting on Jan. 9th, 2003 Amended in the 195th Department Affairs Meeting on Nov. 12th, 2008 Amended in the 245th Department Affairs Meeting on Sep. 10th, 2014 Amended in the 246th Department Affairs Meeting on Jan. 14th, 2015 Amended in the 294th Department Affairs Meeting on Nov. 23rd, 2022 Amended in the 297th Department Affairs Meeting on May 10th, 2023

- Article 1 These regulations are formulated by the NCHU Implementation Guidelines for Master's Degree Examination, the resolution of the 104th Department Affairs Meeting on December 28, 1995, and practical considerations.
- **Article 2** Master's program students must meet the following requirements to qualify for submitting their thesis for preliminary review:
 - 1. Students must complete 36 credits, including 2 credits for "Reading of Documents" (required), 6 credits for the Master's Thesis, and at least 28 credits of professional elective courses (of which 6 credits may be taken from graduate courses offered by other departments or universities with the approval of the department chair).
 - 2. During their study period, students must attend at least six academic conferences (either on campus or off campus) related to Chinese literature (including serving as staff for three conferences organized by the department) and eight academic lectures in the field of humanities.
 - 3. Students must have published at least one academic paper in a scholarly journal or presented one at an academic conference during their study period. (Students admitted in the 2015 academic year and after must have published or presented an academic paper before submitting their thesis for preliminary review.)
 - 4. Students must audit 5 master's or doctoral degree examinations (oral defense).
 - 5. Students who are not graduates of a department related to Chinese literature must take 2 required courses (full-year courses) from the department's bachelor's program or continuing bachelor's program after enrollment. The credits will not be counted toward graduation credits. Students are not allowed to take the thesis defense before passing the courses. (This policy will be implemented starting from the 2015 academic year.)

- 6. Students must obtain a certificate of completion for the Academic Research Ethics Education course. (This requirement applies to students admitted in the 2016 academic year and after.)
- **Article 3** Students who meet the above requirements and have completed their thesis may then apply for the preliminary review of their thesis. The procedure is as follows:
 - 1. After meeting the qualifications for submitting the thesis for preliminary review, students must submit the first draft each year by March 15th (or September 15th). The review committee shall be composed of one expert appointed by the Master's and Doctoral Degree Examination Committee from either within or outside the university. The review results must be completed within three weeks.
 - 2. After the preliminary thesis review is approved, students must revise the thesis based on the review comments and complete the revisions within one month. They must also complete the "Thesis Revision Response Form," which their advisor must sign and approve before applying for the official thesis defense.
 - 3. Theses that do not pass the review must be revised and resubmitted for review, but no more than two times. The student will be responsible for the review fee for any subsequent submissions.
- **Article 4** After passing the preliminary review, students may apply for the official thesis defense. The procedure is as follows:
 - 1. By the end of May (or November) each year, students must submit five copies of their thesis, following the university's procedures, to apply for the official thesis defense.
 - 2. The thesis may be defended only after it has been submitted to the office for twenty days.
 - 3. The thesis defense must be completed by the end of July (or January).
- Article 5 These regulations shall be implemented after being approved by the Department Affairs Meeting, and the same applies to any amendments.
- *If the above deadlines fall on a national holiday, they will be extended to the next business day.

【英文譯本僅供參考,文義如與中文版有歧異,概以中文版為準。】

** The English version is provided for reference only. **

** The Chinese version shall prevail in case of any discrepancies between the English and Chinese versions. **